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In uw schrijven van 27-2-2024 geeft u onderstaande inleiding aan de door u gestelde schriftelijke 
vragen: 
 
Als burgerraadslid van Maastricht van NU wil ik graag uw aandacht vragen voor een urgente kwestie 
die van groot belang is voor onze stad en haar omgeving. Zoals ook wordt vermeld in "De Limburger” 
op zaterdag 17 februari j.l. gaat het hierbij om de verontrustende invasie van de Aziatische hoornaar, 
en de bedreiging die ze vormen voor onze inheemse flora en fauna. 
De opmars van de Aziatische hoornaar is een zorgwekkende ontwikkeling, vooral voor de Europese 
honingbijen en andere insecten. In tegenstelling tot hun Aziatische tegenhangers hebben Europese 
honingbijen geen natuurlijke verdedigingsmechanismen tegen de Aziatische hoornaar ontwikkeld. 
Deze invasieve exoot heeft zich snel verspreid en heeft een verwoestend effect op bijenkolonies, 
maar ook op andere insectensoorten zoals vlinders, wespen en rupsen. Wat ook weer een 
alarmerend effect heeft op de aanwezigheid van vogels en de bestuiving van bloemen en gewassen. 
Volgens voedingstechnoloog en imker Ramin Delfani uit Maastricht is de Aziatische Hoornaar funest 
voor de biodiversiteit en het ecosysteem. Want zoals wordt aangegeven in het artikel van De 
Limburger, groeit de populatie explosief, en is het verwijderen van nesten niet genoeg om verdere 
schade van ons ecosysteem tegen te gaan. En zeker bij gebrek aan natuurlijke vijanden voor de 
Aziatische hoornaar, maakt het alleen maar lastiger om de populatie onder controle te houden. 
Met dat gezegd hebbend, roept Maastricht van Nu het college dan ook op om adequaat te reageren 
op deze urgente situatie. Waarbij wij dus genoodzaakt zijn, met het oog op het preserveren van onze 
biodiversiteit, de volgende schriftelijke vragen aan uw college te stellen; 
 
Onderstaand treft u de beantwoording aan van de schriftelijke vragen die uw fractie gesteld heeft. 
 
Vraag 1: 
Zijn er momenteel concrete maatregelen/middelen die worden genomen om de verspreiding 
van de Aziatische hoornaar in Maastricht en omgeving tegen te gaan, zo nee, waarom niet? 
Zo ja, op welke manier worden deze maatregelen/middelen dan ingezet? 
 
Antwoord 1: 
De Aziatische hoornaar (AH) is een invasieve exoot die op de Unielijst Invasieve Exoten staat. De 
bestrijding en beheersing van invasieve exoten is de verantwoordelijkheid van de provincie. De 
provincie heeft de bestrijding van de AH (opsporen en verdelgen van nesten) voor vier jaar (2023 t/m 
2026) uitbesteed aan het bedrijf NatuurlijkRob. 
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Gemeente Maastricht heeft een signalerende rol. Meldingen van (mogelijk) AH worden door 
medewerkers van Stadsbeheer opgepakt en geverifieerd. Betreft het inderdaad AH, dan wordt er per 
direct gemeld via Waarneming.nl (zoals het protocol van de NVWA aangeeft) en de appgroep 
‘Opsporing AH Maastricht’. Er zijn twee medewerkers van Stadsbeheer lid van deze appgroep, 
waardoor er zeer korte lijntjes zijn met zowel een netwerk van vrijwilligers als met de provincie en 
NatuurlijkRob. 
Via de gemeentelijke communicatiekanalen wordt er aandacht besteed aan de verschillen tussen de 
Europese hoornaar en de Aziatische hoornaar. Daarnaast wordt er uitleg gegeven over hoe te 
melden en de verantwoordelijkheden wat bestrijding betreft. 
 
 
Vraag 2: 
Deze schrijnende situatie, is te groot om kleinschalig aan te pakken, is het college het dan 
ook met ons eens dat de bestrijding over een groter geografisch gebied moet plaatsvinden? 
 
Antwoord 2: 
Gezien het feit dat de AH op de Unielijst Invasieve Exoten staat, is er sprake van een groot 
geografisch gebied waarin bestrijding plaatsvindt. We hebben geen invloed op de manier waarop 
onze buurlanden de Europese regelgeving verder invulling geven, maar in Nederland is de 
bestrijding van de AH een verantwoordelijkheid van de provincies, waarmee bestrijding in ons land 
wordt geborgd.  

 
 
Vraag 3: 
Heeft het college er al aan gedacht om de samenwerking met andere instanties en 
gemeenten aan te gaan, om zodoende in de regio een gecoördineerde aanpak van de 
Aziatische hoornaar te waarborgen? 
 
Antwoord 3: 
Twee medewerkers van Stadsbeheer sluiten 4 keer per jaar aan bij het ‘Gemeentelijk Fauna 
Overleg’. Bij dit overleg zijn een groot deel van de Limburgse gemeenten vertegenwoordigd en ook 
de Faunabeheereenheid Limburg is hierbij aanwezig. De opkomst en bestrijding van de AH wordt 
tijdens deze overleggen besproken. Er worden ervaringen en informatie uitgewisseld en er wordt 
samen nagedacht over hoe we het proces kunnen optimaliseren. Expert René Janssen is vorig jaar 
een presentatie komen geven over de AH tijdens een van de overleggen. De provincie blijft echter 
leidend. Samenwerking ‘over de landsgrens’ met België en Duitsland is er vanuit de gemeente 
momenteel niet. 
 
 
Vraag 4: 
Heeft het college de juiste intensiverende middelen om de verspreiding van de Aziatische 
Hoornaar te beheersen/bestrijden, en heeft deze aanpak ook een kans van slagen over een 
langetermijnperspectief? 
4a. Zo niet, bent u dan bereid om meer inspanningen te leveren om de gewenste aanpak te 
realiseren, om de effectiviteit en continuïteit (van het bestrijden van de Aziatische hoornaar) 
te waarborgen? 
 
Antwoord 4: 
De bestrijding van de AH is een verantwoordelijkheid van de provincie. Gemeente Maastricht heeft 
geen middelen om de AH te bestrijden, we ondersteunen de provincie daar waar mogelijk met 
signaleren en communiceren. 
NatuurlijkRob bestrijdt nesten van de AH op twee manieren (zonder chemische middelen):  
 

 Het nest leegzuigen met een stofzuiger (hoornaars eruit zuigen) en deze doden door ze in te 
vriezen. 

https://www.nvwa.nl/onderwerpen/aziatische-hoornaar
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 Het nest inspuiten met diatomeeënaarde, waardoor de hoornaars sterven in het nest. 
 
Dit zijn beide effectieve methoden, maar er zijn nog weinig bedrijven die ervaring hebben met de 
toepassing van deze methoden. 
 
4a 
Vooralsnog blijft de verantwoordelijkheid voor dit proces bij provincie Limburg liggen. Als gemeente 
willen we wel nauw betrokken blijven bij de aanpak, signalering en communicatie en denken we mee 
over mogelijkheden om het proces te optimaliseren. 
 
 
Vraag 5: 
Bent u zich er ook van bewust dat de Europese Unie hier wettelijke kaders aan heeft gesteld 
om de bestrijding van Aziatische hoornaar te verwerkelijken? 
 
Antwoord 5: 
Ja, zoals beschreven in de beantwoording van vraag 1. 
 
 
Vraag 6: 
Zou het college ook eventueel in de gelegenheid zijn om EU gelden/subsidies te raadplegen, 
met het doel om een constructieve aanpak te realiseren? 
 
Antwoord 6: 
Er zijn Europese fondsen waarvoor onder voorwaarden een subsidieaanvraag kan worden ingediend 
voor cofinanciering van natuurprojecten, zoals LIFE en Interreg. Projecten op het gebied van 
(onderzoek aan) bestrijding van invasieve exoten kunnen daarvoor in aanmerking komen. Zolang de 
provincie echter de aanpak van de AH coördineert, sluiten wij als gemeente aan bij hun werkwijze en 
vragen we geen EU-subsidies aan. 
 
 
Vraag 7: 
Is het college op de hoogte dat Belgische imkers inmiddels een beroep kunnen doen op 
Europese subsidies voor de bestrijding? 
 
Antwoord 7: 
Nee, wij zijn niet op de hoogte van het bestaan van deze EU-subsidie. Voor zover wij kunnen nagaan 
betreft het hier geen Europese subsidieregeling voor imkers, maar een subsidieregeling voor 
Belgische imkers van de Belgische overheid (Het Departement Landbouw en Visserij). 
 
 
Hoogachtend, 
 
Namens het college van burgemeester en wethouders van Maastricht, 
 
 
 
 
 
 
John Aarts 
Wethouder Mobiliteit, Stadsbeheer, Duurzaamheid en Hospitality 
 
 


